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Akademický senát FSv ČVUT 

Zápis z 6. zasedání AS FSv, které se konalo dne 1. 11. 2023 

Přítomni: dle prezenční listiny 
Hosté: děkan prof. Máca, proděkani prof. Pešková, prof. Kabele, Dr. Vokurka, 

tajemník Dr. Matějka 
 

Místopředseda AS FSv prof. Wald zahájil zasedání AS FSv, přivítal přítomné a seznámil je 
s programem zasedání. Předseda AS FSv doc. Pazderka byl ze zasedání omluven. 
 

1. Schválení zápisu z 5. řádného zasedání AS FSv ze dne 4.10. 2023 
2. Úvodní slovo děkana (děkan prof. Máca) 
3. Podmínky pro přijetí do Bc. a Mgr. studijních programů na FSv (prod. prof. Pešková) 
4. Rozdělení provozních zdrojů na rok 2023 (děkan prof. Máca, tajemník Dr. Matějka) 
5. Informace z Pedagogické komise (doc. Jíra) 
6. Informace z Ekonomické komise (prof. Cajthaml) 
7. Informace z AS ČVUT (prof. Wald, Ing. arch. Černá, Ing. Váňa) 
8. Diskuse k výši mezd a stipendií na FSv (Ing. Šejna) 
9. Různé 
 
1. Schválení zápisu z 5. řádného zasedání AS FSv ze dne 4.10. 2023 
 

K zápisu nebyly připomínky, zápis byl schválen. 
 
2. Úvodní slovo děkana (děkan prof. Máca) 
 

Děkan prof. Máca informoval o aktuálním dění na FSv/ČVUT: 
• Kompromis na rozpisu ČVUT (rozdělení mimo-normativu, postupné ustálení výše 

mimo-normativu ČVUT na 10 % do roku 2026, pro rok 2023 13,3 %) 
• Procesní audit rektorátu ČVUT 
• Rozdělení prostředků výzvy OPJAK – troj-výzva (vyčlenění prostředků pro budovu B) 
• Vyhlášení konkurzu na kvestora ČVUT 
• Diskuse nad úpravou a zjednodušením Metodiky rozpisu ČVUT 

 

Prof. Cajthaml se dotázal na harmonogram realizace budovy B, vyjádřil obavy z nedodržení 
předpokládaných termínů. 
Informace poskytl děkan prof. Máca a prod. pro výstavbu Dr. Vokurka. Obavy z možných rizik 
takovéto akce jsou na místě. Jsou realizovány kroky k minimalizaci zpoždění prací a dodržení 
termínu dokončení 2027. Vyčleněné prostředky na výstavbu jsou časově vázány. 
Dr. Vokurka shrnul aktuálně probíhající činnosti (povolovací proces, nastavení kvality díla a 
software hlídání kvality, právní zajištění aj.). 
Proběhla krátká diskuse k tématu (Dr. Vokurka, prof. Máca, prof. Cajthaml, prof. Bittnar, Ing. 
Šejna). 
Prof. Wald doporučil přesunutí diskuse na jednání Technické komise. 
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Prof. Máca ujistil AS FSv, že tlak na postup prací ze strany FSv je a bude stále vyvíjen. Zakázku 
zajišťuje OVIČ ČVUT, možnosti jsou omezené. 
 

Prof. Cajthaml otevřel diskusi na téma tvorby Metodiky rozpisu ČVUT a FSv a přebírání 
metodiky MŠMT. Proběhla krátká diskuse (prof. Máca, prof. Cajthaml). 
Prof. Wald doporučil přesunutí diskuse na jednání Ekonomické komise. 
 
3. Podmínky pro přijetí do Bc. a Mgr. studijních programů na FSv (prod. prof. Pešková) 
 

Prod. prof. Pešková představila podmínky pro přijetí do Bc. a Mgr. studijních programů na 
FSv pro akademický rok 2024/25. Dokument byl projednán v Pedagogické komisi dne 18.10. 
2023. Hlavní změnou je úprava průměru známek z matematiky pro přijetí bez přijímací 
zkoušky do Bc. studijních programů a řešení využití nástrojů AI. 
 

Doc. Jíra informoval o projednání dokumentu v Pedagogické komisi. Komise doporučuje 
dokument k přijetí. 
 

Hlasování o usnesení: 
AS FSv schvaluje Podmínky pro přijetí do Bc. a Mgr. studijních programů na FSv. 
 

pro: 21 | proti: 0 | zdržel se: 1 (z 22 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
4. Rozdělení provozních zdrojů na rok 2023 (děkan prof. Máca, tajemník Dr. Matějka) 
 

Děkan prof. Máca a tajemník FSv Dr. Matějka představili dokument Rozdělení provozních 
zdrojů na rok 2023. Dokument byl podrobně projednán na Ekonomické komisi dne 25.10. 
2023. Dr. Matějka shrnul hlavní body dokumentu, změny oproti předchozímu roku 2022 a 
zapracovaná doplnění dle jednání Ekonomické komise. 
 

Prof. Cajthaml informoval o projednání dokumentu v Ekonomické komisi. Komise 
doporučuje dokument k přijetí. 
 

Hlasování o usnesení: 
AS FSv schvaluje Rozdělení provozních zdrojů na rok 2023. 
 

pro: 22 | proti: 0 | zdržel se: 0 (z 22 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
5. Informace z Pedagogické komise (doc. Jíra) 
 

Předseda Pedagogické komise doc. Jíra informoval o bodech jednání komise dne 18.10. 
2023: 

• Anketa hodnocení studia (úpravy ankety, komentáře, přípravné kurzy) 
• Vnitřní akreditace 
• Digitalizace ve stavebnictví (zapojení odborníků z praxe) 

 

Prof. Bittnar otevřel diskusi k tématu zapojení odborníků z praxe do výuky a nabídl své 
rozsáhlé kontakty. 
Prof. Máca zapojení podporuje, zájemci mohou FSv kdykoli kontaktovat, vedení je schopné 
spolupráci nastavit. 
Prof. Wald zmínil, že rozsáhlá spolupráce s odborníky z praxe se využívá v rámci kateder 
(přednášky), v rámci oborů (odborné tematicky orientované semináře) nebo ve spolupráci 
s PR oddělením (Technické čtvrtky). 
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6. Informace z Ekonomické komise (prof. Cajthaml) 
 

Předseda Ekonomické komise prof. Cajthaml informoval o bodech jednání komise dne 
25.10., dále o připravovaných tématech: 

- Komplexní diskuse nad přípravou Metodiky pro rok 2024. 
- Hodnocení uměleckých výkonů a databáze RUV. Prezentaci k tématu připraví arch. 

Černá. 
EK je plánována na 15.11. 
 

Dr. Matějka informoval o zadání a zpracování dokumentů (téma bylo rovněž diskutováno na 
Ekonomické komisi): 

• Rozpočet kapitálových a neinvestičních výnosů a nákladů na rok 2023 
• Tvorba a čerpání fondů v roce 2023. 

Na dokumentech se pracuje, musí být předány Rektorátu ČVUT do 3.11., AS FSv bude 
dokumenty schvalovat na zasedání 29.11. 
 
7. Informace z AS ČVUT (prof. Wald, Ing. arch. Černá, Ing. Váňa) 
 

Zástupci FSv v AS ČVUT Ing. arch. Černá a prof. Wald krátce shrnuli aktuální činnost AS ČVUT 
a jednotlivých komisí. Hlavní témata byla podrobně probrána panem děkanem v bodu 1. 
 
8. Diskuse k výši mezd a stipendií na FSv (Ing. Šejna) 
 

Ing. Šejna otevřel diskusi k výši mezd a stipendií na FSv (na VŠ obecně). Krátce shrnul danou 
problematiku z pohledu studentů DS a zejména mladých akademických pracovníků, se kterými 
problém diskutuje (odměňování, náročnost práce, ohodnocení pedagogické práce, 
pedagogika vs. vědecká činnost, osobní a rodinný život, náklady na bydlení v Praze aj.). 
Prof. Polák situaci komentoval z pohledu Rady VŠ. 

Prof. Bittnar a Ing. arch. Černá doporučili širší diskusi k tématu. Jedná se o široké téma, 
které souvisí s dlouhodobým podfinancováním VŠ. Důležitost diskuse podpořil Dr. Kašpar, 
doporučil přenést diskusi na samostatné neformální setkání senátorů, případně vytvořit 
k tomu určenou platformu. Nejedná se pouze o téma odměňování, ale i celkové náročnosti 
práce na univerzitě, motivace kariérního postupu nebo konkurence soukromého sektoru. 

Prof. Máca stručně komentoval situaci financování VŠ. Nastínil pohled vedení ČVUT na 
tuto problematiku a informoval o diskutovaných možnostech získávání dalších prostředků pro 
VŠ od soukromého sektoru. Z hlediska nastavení mezd by nerad zasahoval do zavedeného 
liberálního režimu, který využívá samostatnosti jednotlivých pracovišť s jejich specifikami. 
Prof. Wald přislíbil, že předsednictvo AS FSv navrhne vhodný způsob pro komplexní diskusi 
k tématu. 
 
9. Různé 
 

Prof. Pešková informovala o prezentaci výsledků ankety Studuj v klidu v pondělí 20.11. od 
17.00 v B-286. 
 

Doc. Jíra informoval o průběhu kontroly hodnocení doktorandů komisí AS FSv. Otevřel téma 
množství přijímaných doktorandů na FSv. Velké množství studentů (cca 40 %) nesplnilo 
minimální bodovou hranici stanovenou příslušnou směrnicí děkana. Informaci doplnila arch. 
Černá. 
Prof. Máca v této souvislosti zmínil problematiku ukončování DS. V individuálním plánu 
studenta by měla být jasně formulována kritéria, které má student plnit v rámci studia. 
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Nedodržení těchto kritérií pak může být důvodem k ukončení studia. Krátce se věnoval 
problematice a náročnosti financování studentů DS. 
 

Doc. Jíra se dotázal na již dříve diskutovanou možnost evidence studentů s disciplinárními 
problémy. 
Prof. Pešková. informovala, že úprava systému je možná pouze ve spolupráci s rektorátním 
VIC. 
Doc. Jíra se dále dotázal na klasifikaci podvodného jednání studentů. 
Prof. Pešková odkázala na příslušný existující dokument. 
 

Prof. Polák stručně informoval o činnosti rady VŠ. 
 
 
Příští zasedání AS FSv je plánováno 29.11. a 20.12., v B-169. od 9:00 
 
 
 

prof. Ing. František Wald, CSc. 
místopředseda AS FSv ČVUT 

 
 
 

Zapsal: 
Ing. arch. Jan Kašpar, Ph.D. 
tajemník AS FSv ČVUT 
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